
Zápis

Ze zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru ze dne 19.6. 2024 Brno-Líšeň, Jírova 2 
od 17.00 hod.

Přítomni: Eva Svobodová, Lukáš Bružeňák, Josef Šiška, Naďa Jurčová, Ivona Horáčková, Tomáš 
Dojivá, Andrea Ondrůjová , Christian Kopec, Janka Wasserbauerová

Omluveni: 0

Hosté: Jan Skotal - 1. místostarosta

Účastní se 9 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Zahájení -  schůzi zahájila předsedkyně komise. Uvítala pana místostarostu Skotala a členy 
komise.

2. Schválení programu zasedám.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Frézování pařezů

Pan l.místostarosta Skotal informoval o provedení frézování pařezů po vykácených stromech. 
Zásah provedla odborná firma IngJan Servus, URBAN FORESTRY s.r.o., Dolnice lě , Brno

• Hřbitov Šimáčkova -  u zastávky a u hřbitovní zdi (celk. 5ks.)
• Broďák (roh Kubelíkova x Samoty) -  2x pařez s obrostky (lípy)
• nám. Karla IV. -  2x pařez na dětském hřišti
• Pohankova 5 -  pařezy před ZŠ (pokud půjde -  málo místa?)
• Konrádová 2 -  pařez u chodníku
• Houbalova 3 -  pařez u chodníku
• Štefáčkova 7 -  dětské hřiště
• Štefáčkova -  u plotu MŠ (3x pařez -  málo místa, probíhá stavba, po domluvě vybourají okolí)

Usnesení:

Komise bere na vědomí informaci o provedeném frézování pařezů.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

4. Výškové regulační ořezy stromů v Líšni, zdůvodnění a ohlasy veřejnosti

O provedení výškových regulačních ořezů hovořil pan l.místostarosta. Provedla to odborná 

firma URBAN FORESTRY, s.r.o. Důvodem bylo zasahování do technických sítí nebo 

bezpečnost obyvatel.



Zásahy byly provedeny na těchto místech:

• Bačovského 4-6 -  za domy bříza řez, proschlá.
• Hochmanova 4 -zezadu suchá třešeň
• Horníkova 16 před BD -  řez borovice (zasahuje do veřejného osvětlení)
• Horníkova 30 u kont. stání -  moruše, řez „na hlavu"
• Houbalova parkoviště -  zarostlá značka vyhrazené stání
• J.Faimonové 1 7 -2  suché smrky u parkoviště
• Kotlanova 6 -  přes silnici suchá bříza
• Kubikova 14-16 -  jehličnany na fasádě (řez) + bříza stíní spodním patrům (zdravotní řez?)
• Michalova 1 -  u štítové zdi suchý javor
• Michalova 3 -  modřín před domem, řez, suché větve
• Molákova 3 -jerlín, řez dle Ing. Forala
• Molákova 7 -  zezadu javor (zdrav, řez)
• Nám. Karla IV. -  lípa (bezp. řez)
• Ondráčkova 203 -  zkrácení túje pod vedením elektřiny (1/3 ?)
• Podruhova -  parkoviště, zarostlá značka.
• Poláčkova 12 -  suchá borovice
• Puchýřová 5 -  zezadu proschlý javor, zdravotní řez
• Synkova 2 -  bříza proschlá, špatná pata kmene (kácení)
• Wintrova 18 -  lípy na svahu - SAKO (průjezd Kuká vozu) + přesah do soukromé zahrady řez dle 

Ing. Forala

Rozprava: Paní Horáčkové se zdá být zásah na moruši na ulici Horníkova příliš razantní 

Usnesení: komise bere na vědomí informaci o výškovém regulačním ořezu stromů

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

5. Příprava konečné zastávky autobusu č.55 na letní sezónu

Pan l.místostarosta Skotal informoval o úpravách na konečné zastávce autobusové linky č.55 do 

Mariánského údolí. Byl zde proveden úklid a instalovány lavičky.

6. Témata KŽVP na druhé pololetí 2024

Pro druhé pololetí roku 2024 zůstává v hlavních úkolech boj s vizuálním smogem.

Pan místopředseda Bružeňák navrhl zabývat se dopravní situací v Mariánském údolí.

Doprava v oblasti Mariánského údolí začíná být neúnosnou. Dříve platný zákaz vjezdu na 
komunikaci s názvem Mariánské údolí od křižovatky u provozovny Eldorádo směrem k 
nádrži/penzionu U Kadlcova mlýna je pravidelně porušován motoristy, kteří směřují k 
provozovně Penzion Kadlcův mlýn nebo k nástupní stanici bobové dráhy. Pro zákazníky 
Penzionu platí výjimka ze zákazu vjezdu, nicméně počet projíždějících vozidel pocitově 
neodpovídá ubytovací kapacitě výše uvedeného penzionu. Silnice Mariánské údolí se tedy



vlivem automobilové dopravy stává rizikovou pro pěší, vozíčkáře, cyklisty popřípadě děti 
ve skupinách.
V oblasti Mariánského údolí je však ještě jedna komunikace, jež vede v těsné blízkosti toku 
Říčky v k.ú. Horákov [641847]. Zřejmě vzhledem ke špatnému povrchu komunikace 
(erodovaný štěrk/asfalt) je tato komunikace využívána mnohem méně, než protilehlá 
komunikace. Není bez zajímavosti, že tato komunikace je v mapách vedena jako cesta pro 
hendikepované spoluobčany, což však vzhledem k jejímu stavu neodpovídá realitě.

Komise z hlediska bezpečnosti ve veřejném prostoru doporučuje zvážit následující řešení:

1. Vstoupit do jednání s vedením obce Mokrá o rekonstrukci komunikace vedoucí v těsné 
blízkosti toku Říčky, čímž by se snížilo zatížení protilehlé komunikace Mariánské údolí.
2. V případě, že se nepodaří rekonstrukci dojednat, zavést na komunikaci Mariánské údolí 
pruh pro pěší/cyklisty nebo jiné technické opatření, které by přispělo k lepší organizaci 
dopravy.
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Usnesení: komise doporučuje radě zabývat se bezpečnostní situací v Mariánském údolí

Pro: Proti: 0 Zdržel se:9 0



7. Diskuse

Paní Ondrůjová pozvala členy komise na Lipovou slavnost do zahrady Orlovny. Veřejnost se 

zde může seznámit s plánovanou rekonstrukcí zahrady. Ta by se neměla dotknout památných 

lip.

8. Různé

Paní Horáčková se ptala na stav příprav promítání filmu Jiříkovo vidění.

KCL má vstoupit dojednání s manažerem filmu a zajistit licenci na promítání filmu na 

listopadovém zasedání komise v Dělňáku dne 20.11. 2024. Podporu přislíbil pan starosta 

Štefan.

9. Závěr

Předsedkyně poděkovala zúčastněným za aktivní účast. Popřála všem hezkou dovolenou.

Ing. Eva Svobodová 

Předsedkyně komise 

svobeva@atlas.cz

Tel. 605 228 262


